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CONSELL TERRITORIAL DE PLA D’EN BOET - PERAMÀS de 

 

Número sessió: 23 

Caràcter: Ordinari 

Data: 9 de febrer de 2017 

Hora: 19.05 h 

Lloc: Centre Cívic Pla d’en Boet 

 

Hi assisteixen: 
Assoc. de veïns de Peramàs-Esmandies    Vocal 

Assoc. de veïns de Pla d’en Boet    Vocal 

Grup Municipal CIU      Vocal 

Grup Municipal CUP-PA     Vocal 

Grup Municipal C’s      Vocal 

Grup Municipal ERC-MES-AM    Vocal 

Grup Municipal PPC      Vocal 

Grup Municipal PSC-CP     Vicepresidenta 

JLPM (ciutadà/na a títol individual)    Vocal 

LPI (ciutadà/na a títol individual)    Vocal 

Sandra Lafuente      Cap de Secció Escolarització i Centres 

Núria Calpe       Presidenta 

Coral Mas       Secretària 

 
 
S’excusen: 
Assoc. de veïns de Peramàs-Esmandies    Vocal 

Assoc. Esportiva Boet Mataró     Vocal 

Unió de Botiguers de Mataró     Vocal 

Grup Municipal PxC      Vocal 

 

 
No assisteixen: 
Assoc. de veïns de Pla d’en Boet    Vocal 

Assoc. de veïns de Torre Llauder    Vocal 

Assoc. de veïns de Torre Llauder    Vocal 

Grup Municipal Volem Mataró     Vocal 
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Ordre del dia: 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la darrera sessió del consell 

2. Programació trimestral Espai Jove Pla d’en Boet 

3. Memòria 2016 i Pla Anual 2017 

4. Seguiment demandes 

5. Procés participatiu: debat sobre educació a Mataró 

6. Sobrevinguts 

7. Precs i preguntes 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la darrera sessió del consell  

S’aprova l’acta de  la darrera sessió per unanimitat. 

 

2. Programació trimestral Espai Jove Pla d’en Boet 

No es presenten. 

 

3. Memòria 2016 i Pla Anual 2017 

La secretària del Consell explica que a principis d’any cal aprovar els dos documents que ja es van 

avançar per correu electrònic amb la convocatòria i que fan referència a la Memòria 2016 i al Pla anual 

2017. 

Recorda que la Memòria 2016 és un resum de tot el que s’ha fet durant l’any: número de sessions, 

assistència, punts tractats a l’ordre del dia, acords, resolució d’aquests... Pregunta si hi ha alguna esmena 

abans de donar pas a la seva aprovació. S’aprova el document per unanimitat. 

Pel que fa al Pla anual 2017, es tracta d’una proposta que cal elaborar entre tots per tal de definir la tasca 

del Consell per al proper any. La secretària del Consell presenta una primera proposta que inclou els eixos 

del pla de mandat, les propostes PAM 2017 i una previsió de dates i temes a tractar.  

La presidenta del Consell recorda que el reglament de Participació Ciutadana preveu la possibilitat de 

crear taules de treball per a tractar temes determinats, on no cal que hi vagi tothom sinó només les 

persones interessades en el tema; de la feina realitzada, després se’n dóna compte al Consell. 

També comenta que tot i que ara s’hagin proposat uns temes, al llarg de l’any en poden sorgir de nous. 

Respecte un dels temes plantejats, el del model d’oci nocturn a Mataró, comenta que la regidora de Via 

Pública va fer unes declaracions sobre la presentació d’una proposta aquest primer trimestre. Acaba dient 

que una vegada presentada la proposta la portarem al Consell per explicar-la i fer-hi aportacions. 

A partir d’aquí s’obre un ampli debat al voltant del tema. 

El representant del grup municipal ERC pregunta si hi ha pensada alguna mesura. La presidenta del 

Consell assenyala que justament les mesures sortiran d’aquest pla. 

El representant d’ERC diu que cal descentralitzar que la gent vingui aquí ja que a nivell policial no es 

soluciona. Afegeix que ve gent de Sabadell (que va tancar), de Blanes (que van reduir l’horari)... i cada 
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vegada ve més gent de fora... La representant del grup municipal PCS comenta que la majoria de gent 

prové de la banda de Barcelona. 

El representant de l’AVV Peramàs-Esmandies afegeix que ni Blanes ni Sabadell han solucionat el 

problema, només han reduït gent. 

La representant del grup municipal PSC recorda que l’any 2011 aprox. es va provar de fer un oci 

alternatiu que no va tenir resultat ja que només arribava al 30% de la gent, i l’altre 70% en quedava al 

marge. Continua dient que el 70% de joves no són de Mataró i que això és un problema; doncs, es pot fer 

una molt bona campanya però els d’aquí són minoritaris. Per tant, caldrà parlar amb poblacions veïnes i 

amb tots els agent implicats. Acaba dient que un bon oci dóna vida a la ciutat, però per això, cal que 

tothom s’hi impliqui. 

El representant del grup municipal ERC segueix dient que mentre a la gent els sigui agradable venir aquí, 

tenim un problema, i hi ha aspectes com tenir el tren tan a l’abast... que ho faciliten. 

El representant del grup municipal CIU mostra preocupació per l’edat en què comencen a beure. La 

representant del grup municipal PSC comenta que justament demà té una reunió amb Àmbit i Prevenció, 

que ha fet una diagnosi del tema. 

La presidenta del Consell afegeix que les discos tenen marcades les edats en què poden accedir; de 16 a 

18 anys fins les 24.00 h; els majors de 18 anys a partir de les 24.00 h; no obstant, no tenim discos de 
joventut (16-18 anys) amb regulació concreta. Comenta que si les discos fossin rigoroses (i això és el que 

cal exigir) no hi haurien menors a partir d’aquesta hora. 

El representant del grup municipal CUP comenta que cal tenir en compte l’opinió dels nens a l’hora 

d’elaborar aquest pla. La presidenta del Consell coincideix en què potser és la part més important. 

La representant del grup municipal PSC explica que en el Consell de Joventut es té en compte i han 

manifestat que no els agrada aquest model d’oci. El representant del grup municipal ERC diu que els 

membres d’aquest Consell  són gent implicada i que cal arribar més enllà. 

El representant del grup municipal CIU diu que per poder parlar amb els joves de fora de Mataró caldrà 

anar a preguntar allà. 

La representant de l’AVV Pla d’en Boet comenta que tracta molt amb gent jove, que juga a bàsquet i que 

són usuaris d’aquest oci: van al Cocoa, a la sala The Bot, recentment expedientada... Comenta que cal 

molt més de control ja que dit per ells, van demanar per fer una festa allà i ningú els demana res... cal 

mirar les llicències, controlar les edats... 

La presidenta del Consell comenta que els que tenen llicència de disco tenen uns controls, pel que fa a les 

mesures de seguretat, molt exhaustius i ho compleixen; el tema edats però, és policial... 

Tot i que el tema s’allargaria, es talla per donar pas al procés participatiu d’educació; tal com hem dit 

però, es un tema que s’anirà tractant al llarg de l’any.  

 

4. Seguiment demandes 

Pel que fa al seguiment de demandes, la secretària del Consell comenta que n’hi havia una referent a la 

canonada de gas del costat de la farmàcia del carrer de Pizarro que està oxidada degut als orins de gossos. 

Des d’Espais Públics comenten que no hi poden fer res ja que és privat. Tot i així, passarem la demanada 

a Llicències perquè requereixin als propietaris per tal que ho arreglin. 
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5. Procés participatiu: debat sobre educació a Mataró 

La presidenta del Consell enceta el tema del debat educatiu de ciutat i dóna la paraula a la Sandra 

Lafuente, Cap de Secció d’Escolarització i Centres.  

En primer lloc, fa una breu introducció al procés participatiu d’educació, emmarcant-lo dins del Pla 

Estratègic 2022. Aquest, ha de definir el model de ciutat que volem en el futur, mitjançant un procés de 

reflexió des de diferents àmbits: mobilitat, seguretat, sostenibilitat i medi ambient, ocupació, salut, 

esport... El primer tema pel que s’ha començat és el de l’educació, que es va posar en marxa el darrer 

trimestre de 2016 mitjançant la participació en els debats de les taules temàtiques. 

Es van agafar cinc eixos, cadascun dels quals es va tractar durant dues tardes. A la primera, es feia una 

presentació de l’eix per part d’un expert i una persona de la comunitat educativa, seguit d’un debat obert; 

el segon dia era només de debat. Això es va fer durant els mesos d’octubre i novembre. 

Entre febrer i març, es porta el debat als Consells. Tot seguit, s’extrauran les conclusions, tant de les 

taules com dels consells i es portaran al Consell Escolar Municipal, que és qui ha dissenyat tot el procés.. 

es faran les conclusions 

Posteriorment, aquestes conclusions es faran públiques i clouran amb un  compromís cívic i polític per 

l’educació i amb un Pacte Educatiu que caldrà aprovar al Ple. 

Tot seguit fa una breu explicació de cadascun dels eixos: educació i ciutadania crítica; educació i 

desenvolupament social i econòmic; educació i equitat; educació artística i cohesió social; i esports, lleure 

i cohesió social. 

Per acabar demana als membres del Consell que expressin la seva visió , els temes que més els preocupen 

i cap on hauria d’anar la ciutat en el sentit més ampli de l’educació.... 

En JLPM pregunta quina força tenen aquest tipus de decisions, doncs per bé que amb l’Ajuntament es 

pugui arribar a un acord, potser després, des de la Generalitat ho rebutgen. 

El representant de l’AVV Peramàs-Esmandies demanar la possibilitat de traspassar aquesta informació a 

l’entitat perquè hi pugui dir la seva. La Sandra Lafuente facilita el correu 

mataro2022educacio@ajmataro.cat per tal efecte. 

La representant de l’AVV Pla d’en Boet comenta que en aquest barri les escoles estan força bé. Camí del 

Mig n’és un clar exemple i Torre Llauder, malgrat la mala fama que té, està funcionant molt bé. A més, 

Hi ha un institut i una escola bressol, i més avall l’escola universitària. Per tant és un barri amb una oferta 

formativa que cobreix totes les franges d’edat. 

El que caldria però és arribar a un acord per tal que els nens que inicien l’escolarització en aquest barri 

puguin continuar la trajectòria formativa aquí i no traslladar-se a un altre zona, simplement pel renom de 

del centre. Posa l’exemple de Santa Anna, com a centre que garanteix que els alumnes puguin tenir una 

continuïtat a la mateix escola, o almenys a la mateixa zona. 

La presidenta del Consell comenta que aquí també hi juga la llibertat de cadascú per escollir una escola o 

altre. 

La Sandra Lafuente comenta que una de les opcions que dóna resposta a això i per la qual hi ha apostat 

recentment l’Ajuntament és la proposta dels instituts-escoles. Una altra opció per facilitar la continuïtat 

educativa és l’adscripció de centres de primària a centres de secundària. Per altra banda, comenta que hi 

ha centres  que malgrat tenir un molt bon projecte educatiu, no són suficientment coneguts i valorats per 
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les famílies. Per exemple, l’institut Laia l’Arquera va iniciar fa un parell d’anys  un procés de millora 

pedagògica i de màrqueting, per tal de que  la gent conegui el seu projecte . Els resultats ja s’han 

començat a veure i moltes famílies valoren el centre positivament.  

La representant del grup municipal PSC matisa el què deia la representant de l’AVV Pla d’en Boet; 

justament es referia a la idea dels instituts-escola i a la possibilitat de què això que es fa a santa Anna es 

pugui fer a l’escola pública. 

La presidenta del Consell comenta que el projecte educatiu d’una escola és primària o secundària, i aquest 

canvi de mentalitat que es proposa és molt complicat. 

La Sandra Lafuente comenta que actualment a Catalunya hi ha 14 instituts–escola i a Mataró cap. 

Recentment se n’han sol·licitat dos i està previst que esposin en marxa el 2018. Continua dient que, per bé 

que la competència sigui de la Generalitat, l’Ajuntament hi té molt a dir. Existeix un instrument de 

planificació que es diu taula mixta que és on l’Ajuntament i la Generalitat negocien. Amb l’acord del Ple, 

l’Ajuntament té més força en aquestes negociacions.  

La presidenta del Consell comenta que els edificis separats no haurien de ser cap inconvenient; el que cal 

que estigui unificat és el projecte educatiu. I quan la Generalitat diu que aquest any no és possible, és 

perquè aquest canvi no pot ser de cop, cal tot un procés d’adaptació. 

En JLPM diu que més oportunitat que han tingut ara amb l’escola Angeleta Ferrer.... i no ho aprofiten, 

fins i tot deixaran mig edifici buit.  

La Sandra Lafuente concreta que l’equipament està pensat perquè hi hagi dues línies de primària però, per 

ara, la Generalitat ha decidit que només en funcioni una. 

La presidenta del Consell explica que no és possible fer-hi un institut-escola perquè l’estructura de 

l’edifici condiciona molt: la mida de les aules, hi ha bigues i pilars per tot arreu... Les característiques de 

les aules de primària i secundària són diferents.... Per altra banda, fan falta places de secundària i no de 

primària i fent dues línies no es resoldria el problema; al contrari, hi ha escoles que estan al límit de la 

ràtio per no tancar-les i obrin les dues línies a l’Angeleta Ferrer, potser encara atrauria alguns nens cap 

allà... 

La representant del grup municipal PSC diu que això és una opinió. La Sandra Lafuente concreta que 

l’acord aprovat pel Ple sol·licita que l’escola Angeleta Ferrer sigui de dues línies. 

El representant del grup municipal CIU planteja si hem de parlar d’educació o de formació. La Sandra 

Lafuente concreta que només un dels eixos parla pròpiament de formació; la resta parlen d’educació en 

sentit global: educació en valors, personal, professional,... 

El representant del grup municipal CUP comenta que cal una educació en valors adreçada als pares.  

El representant del grup municipal CIU és molt crític amb el professorat. Els alumnes es passen mitja 

escolarització fent allò que el professorat diu; i quan es fan grans, els professors perden tota l’autoritat; 

caldria una constant formació del professorat... 

El representant del grup municipal C’S pregunta si les escoles d’adults també depenen de la Generalitat, 

doncs hi ha un local al carrer de Sant Cugat, on hi h el servei d’esports, que hauria d’estar destinat a 

escola d’adults i ho reivindica. Continua dient que detecta una manca d’escoles d’adults al barri i, tenint 

l’espai, no l’utilitzen per aquest fi. 

Parlant de valors, el representant del grup municipal C’S, destaca la importància de la paraula ciutadania 
crítica: cal que la gent no es deixi enganyar, que no siguin borregos... 
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El representant del grup municipal ERC, parlant de la immigració, comenta que, això que hauria de ser 

una riquesa boníssima, quan es concentra en una escola, tot i la bona voluntat del professorat, fa que 

moltes activitats no puguin tirar endavant i faci tirar enrere a molts pares. 

La representant del grup municipal PSC comenta que potser el que falla és que hi ha una manca de valors 

dels pares. 

La presidenta del Consell mostra el seu acord amb el representant del grup municipal ERC exposant un 

cas que proper: fa anys a l’escola Torre Llauder hi havia molta interculturalitat. Quan tocava anar a 

piscina, molts nens no s’hi apuntaven perquè no podien pagar el bus, així que ho van solucionar anant-hi a 

peu; però quan tocava fer una sortida de 2 o 3 dies, al no ser una activitat obligatòria, directament no hi 

anaven. Per resoldre-ho, alguns pares van proposar fer una bossa econòmica per poder ajudar a aquestes 

famílies però la mateix escola no ho volia, doncs era molt pervers. Davant d’això, sí que es cert que 

algunes famílies opten per escolaritzar els nens a altres centres. 

La Sandra Lafuente comenta que a la Taula d’educació i equitat, un dels ponents, en Pep Federico (ex 

director del Peramàs),  va il·lustrar molt bé aquesta problemàtica: hi ha centres de la ciutat més desitjats 

que altres (tot i tenir projectes educatius molt bons). Cal qüestionar-se  per tant, què podem fer perquè tots 

els centres siguin igual de desitjats. Hi ha moltes dificultats per a tirar endavant algunes activitats, tant per 

motius econòmics com per l’educació de les famílies, que no saben veure que aquestes, també són 

activitats educatives. 

El representant del grup municipal ERC reconeix la feina del professorat, que dóna el 200% per què 

l’escola tiri endavant. 

La presidenta del Consell comenta que pocs pares valoren el projecte educatiu i en canvi sí temes més 

logístics: proximitat a casa, avis que vagin a buscar als nens... En JLPM afegeix que si véns de fora i mai 

ningú t’ha parlat d’una escola, realment et bases en criteris pràctics, de proximitat... 

El representant del grup municipal C’S reafirma que moltes escoles, tot i ser públiques, són cares, i alguns 

pares no poden pagar les excursions, activitats extraescolars... Abans, quan uns pares que realment no 

podien pagar, es feia a través de l’assistenta social. 

La Sandra Lafuente comenta que avui en dia hi ha tanta gent a serveis socials que està col·lapsat. 

El representant del grup municipal PP també és del parer que no enviaria els seus néts a l’altra punta de la 

ciutat,per un tema pràctic. 

El representant del grup municipal CIU pregunta si hi ha algun estudi sobre com les activitats socials a les 

escoles influeixen en els resultats, si implica més companyerisma entre alumnes...  

Surt la idea de l’ús social de les escoles, els patis oberts, l’ús d’aquestes per part d’entitats... 

El representant del grup municipal CIU diu que quan els nens acaben el cole i volen continuar fent esport, 

han de pagar per fer-ho... La presidenta del Consell afegeix que a l’escola també paguen (activitat 

extraescolar). 

La Sandra Lafuente diu que la participació en esports val diners i sí que és cert que alguns nens es queden 

fora perquè no poden pagar tants diners.  

El representant del grup municipal ERC concreta que els esports a les escoles no ho fan les escoles sinó 

les AMPES, i val menys que un club perquè no estan federats. Continua dient que les AMPES no poden 

absorbir el cost de tots els nens, sinó només els que paguen. En quant a l’esport a nivell escolar, només hi 

ha l’hora obligatòria d’educació física.  
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El representant del grup municipal CUP (en aquest cas però, no parla com a CUP sinó a títol individual) 

explica que a una escola de Premià es feia formació als pares obligatòria, paral·lelament  amb els nens; 

s’explicava la línia educativa, les extraescolars, què vol dir anar de colònies... I pregunta que ara, a banda 

del Consell Escolar, quina implicació tenen els pares a l’escola. Acaba dient que falta i és molt important 

la formació dels pares, aquests han de participar, implicar-hi... i hauria de ser obligatori. El professorat és 

molt professional, els alumnes són alumnes, però el que realment falla, són els pares. 

El representant del grup municipal ERC reconeix que la implicació d’aquests cada vegada és menor. 

Abans es feien moltes festes, sortides amb gegants... 

El representant del grup municipal CUP està d’acord en què cal buscar mecanismes atractius perquè 

s’impliquin, fora de l’aula: els caps de setmana, fer festes, sortides... 

La presidenta del Consell tanca el tema demanant als assistents, que majoritàriament vénen en 

representació d’entitats, grups municipal.... que comparteixin i traslladin aquesta informació als seus 

membres, i ens facin arribar, no només el posicionament particular de cadascú sinó també el de l’entitat. 

La Sandra Lafuente agraeix les aportacions fetes i convida de nou a aportar més idees a través del correu 

mataro2022educacio@ajmataro.cat. 

 

6. Sobrevinguts 

No n’hi ha. 

 

7. Precs i preguntes 

La representant de l’AVV Pla d’en Boet demana la possibilitat de què la coberta del poliesportiu es pugui 

tancar a la nit, que hi passi la policia, al igual que el Parc municipal, ja que sovint hi ha restes del botellón 

a dintre. 

Respecte el tros de sorra que hi ha al costat del pavelló, diu que n’entra a dintre, que hi ha gossos 

orinant... Demana posar cartells pels gossos, papereres i algun banc. 

Planteja la problemàtica que suposarà si algun dia ha d’entrar un camió al pavelló, ja que totes les portes 

són petites. No es poden muntar festes perquè el camió no pot descarregar infraestructura, no hi passen 

gegants... Passarem nota. 

Per últim comenta que hi ha un focus que no funciona. 

 

Acords i compromisos 

- Aprovar la Memòria 2016 

- Aprovar el Pla Anual 2017, deixant oberta la possibilitat d’incloure-hi noves propostes. 

- Passar nota a llicències de la canonada de gas que hi ha al carrer de Pizarro, al costat de la farmàcia, 

que està oxidada degut als orins de gossos, i requerir els propietaris perquè l’arreglin. 

- Estudiar la possibilitat de tancar a les nits la pista coberta del poliesportiu Eusebi Millan ja que sempre 

hi troben restes del botellón. 

- Demanen posar cartells per a gossos, papereres i algun banc a la zona de sorra del costat del 

poliesportiu així com estudiar si hi ha alguna possibilitat de què la sorra no entri a dintre la pista. 
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- Passar nota de la problemàtica que suposa que totes les portes de la pista siguin petites de cara a 

muntar-hi alguna festa o activitat, doncs els camions (per descarregar infraestructura) no hi entren, els 

gegants no passen... 

.  

 

Documents lliurats a la sessió o enviats per correu electrònic 

- Acta de la reunió anterior (15/12/2016) 

- Programació 2n trimestre Espai Jove Pla d’en Boet 

- Memòria Anual 2016 

- Pla de treball 2017 

- Guions debat educatiu 

- Conclusions taula temàtica Educació i Equitat 

- Conclusions taula temàtica Desenvolupament Econòmic i Social 

- Conclusions taula temàtica Educació i Ciutadania Crítica 

 

 

Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 20.40 h 

    

  

Presidenta del Consell Territorial   Secretària 

 

 

 

Núria Calpe Marquet     Coral Mas Badia 

 

 

Mataró, 9 de febrer de 2017 


